
 

P r o t o k ó ł    Nr  VII/2024 

z Sesji Rady Miasta Ciechanów, odbytej 

dnia 28 listopada 2024 roku 

 

 

  

Obrady rozpoczęto o godz. 8.00, zakończono o godz. 11.10 

  

Obrady prowadził Pan Michał Jeziółkowski – Przewodniczący Rady Miasta 

Ciechanów, który otworzył obrady VII Sesji IX kadencji Rady Miasta Ciechanów.  

Powitał: Pana Krzysztofa Kosińskiego – Prezydenta Miasta,  I Zastępcę Prezydenta  

Miasta Panią Iwonę Kowalczuk, II Zastępcę Prezydenta Miasta Panią Olgę 

Zmudczyńską-Pabich, Sekretarz Panią Adriannę Saganek, Skarbnika Panią  Ewę 

Szelugę, Dyrektora Centrum Usług Wspólnych Panią Ewę Pozaroszczyk, 

Radnych, Przewodniczących Zarządów Osiedli,  obecnych  mieszkańców miasta, 

media oraz oglądających transmisję z obrad.  

  

Pan Michał Jeziółkowski - Przewodniczący Rady Miasta Ciechanów, stwierdził 

kworum i prawomocność obrad.   

 Stan radnych:         21    

 Uczestniczyło w obradach:            20  radnych nieobecny  

                                                              Radny Pan Andrzej Bayer  

                   

 

Porządek obrad : 

 

1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

 

2. Ustalenie porządku obrad. 

 

3. Informacja o protokole z VI Sesji RM.  

 

4. Informacja organu wykonawczego z realizacji zadań wykonanych  

w okresie międzysesyjnym. 

 

5.Tematyka  Sesji:  

1)   Analiza funkcjonowania oświaty miejskiej w roku szkolnym 2023/2024. 

   - druk nr 1; 

2) Przyjęcie programu współpracy z organizacjami pozarządowymi  

- druk nr 2; 

3) Projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu współpracy z  

organizacjami pozarządowymi - druk nr 2a;        



 

 

6. Projekty uchwał cz. I: 
 

1) w sprawie zmiany wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej 
Ciechanów - druk nr 3; 

2) w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2024 - druk nr 4; 

7. Analiza i  uchwalenie Wieloletniej Prognozy  Finansowej oraz budżetu 

Gminy Miejskiej  Ciechanów na 2025 rok 

1) Projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy  Finansowej Gminy 
Miejskiej  Ciechanów na rok 2025- druk nr 5; 

2) Projekt uchwały w sprawie budżetu na 2025 rok - druk nr 6; 

8. Projekty uchwał cz. II: 
1) w sprawie uchwalenia wieloletniego planu rozwoju i modernizacji 

urządzeń wodociągowych i kanalizacyjnych będących w posiadaniu 

Zakładu Wodociągów i Kanalizacji w Ciechanowie Spółka z o.o. na lata 

2025-2027 - druk nr 7; 

 

2) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla działki nr ewidencyjny 121/1  

z obrębu 60-Krubin- druk nr 8; 

3) w sprawie zmiany uchwały nr 404/XLII/2021 z dnia 30 września 2021 r. 
Rady Miasta Ciechanów w sprawie regulaminu utrzymania czystości i 
porządku na terenie Gminy Miejskiej Ciechanów - druk nr 9; 

4) w sprawie zmiany uchwały nr 405/XLII/2021 z dnia 30 września 2021 r.  
Rady Miasta Ciechanów w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu 
świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od 
właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów 
- druk nr 10; 

5) w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości - druk nr 11; 

6) w sprawie wyrażenia  zgody  na  zawarcie  kolejnej  umowy  dzierżawy  
na okres powyżej  3 lat  z  dotychczasowym  dzierżawcą oraz wyrażenia 
zgody na odstąpienie od  obowiązku przetargowego trybu  zawarcia  
umowy dzierżawy-druk nr 12; 

7) w sprawie wyrażenia  zgody  na  zawarcie  kolejnej  umowy  dzierżawy  
na okres powyżej  3 lat  z  dotychczasowym  dzierżawcą oraz wyrażenia 
zgody na odstąpienie od  obowiązku przetargowego trybu  zawarcia  
umowy dzierżawy- druk nr 13;  

8) w sprawie wyrażenia  zgody  na  zawarcie  kolejnej  umowy  dzierżawy  
na okres powyżej  3 lat  z  dotychczasowym  dzierżawcą oraz wyrażenia 



 

zgody na odstąpienie od  obowiązku przetargowego trybu  zawarcia  
umowy dzierżawy - druk nr 14; 

9) w sprawie wyrażenia  zgody  na  zawarcie  kolejnej  umowy  dzierżawy  
na okres  powyżej 3 lat z dotychczasowym dzierżawcą oraz wyrażenia 
zgody na odstąpienie od  obowiązku przetargowego trybu  zawarcia  
umowy dzierżawy- druk nr 15; 

10)  w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności gruntowej na 
nieruchomościach stanowiących własność Gminy Miejskiej Ciechanów 
- druk nr 16; 

11) w sprawie przekazania wniosku według właściwości – druk nr 17; 

12) w sprawie rozpatrzenia skargi na działanie Dyrektora Szkoły 
Podstawowej nr 3 w Ciechanowie – druk nr 18; 

13) w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania 
przedszkolnego przez uczniów objętych wychowaniem przedszkolnym 
do końca roku szkolnego w roku kalendarzowym, w którym kończą 6 lat 
w przedszkolach publicznych i oddziałach przedszkolnych w 
publicznych szkołach podstawowych, dla których organem 
prowadzącym jest Gmina Miejska Ciechanów– druk nr 19. 

9. Interpelacje. 

10. Czas dla Zarządów Osiedli.   

11. Zapytania i wolne wnioski. 

12. Informacja Przewodniczącego dotycząca korespondencji, jaka wpłynęła  

do Rady Miasta w okresie międzysesyjnym.   

13. Zamknięcie obrad Sesji. 

 

  Pkt. 2. Ustalenie porządku obrad.  

 

Radni przyjęli zaproponowany porządek obrad bez uwag. 

 

                  

Pkt. 3. Informacja o protokole z VI Sesji RM.  

 

Przewodniczący Rady Miasta  poinformował, że zapoznał się z protokołem  

z poprzedniej sesji,  który w jego ocenie odzwierciedla  przebieg obrad i zapyta,  

o ewentualne uwagi? 

 

              Radni przyjęli protokół z VI sesji Rady Miasta Ciechanów bez uwag. 

 

 



 

Pkt. 4. Informacja organu wykonawczego z realizacji zadań wykonanych  

w okresie międzysesyjnym. 

 

Informację przedstawił Prezydent Miasta - Pan Krzysztof Kosiński w formie 

pisemnej. 

Informacja stanowi załącznik do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Miasta  zapytał, o ewentualne uwagi lub pytania do tego 

materiału?  

Radni przyjęli przekazaną informację bez  uwag. 

 

Pkt.5. Tematyka  Sesji:  

1. Analiza funkcjonowania oświaty miejskiej w roku szkolnym 2023/2024. 

    - druk nr 1; 

Pan Radny Michał Rząsiński - wiceprzewodniczący RM, odniósł się do 

przedstawionej analizy: 

„Analiza funkcjonowania oświaty miejskiej w roku szkolnym 2023/2024 był 

tematem szeroko omawianym na komisjach, szczególnie podczas obrad 

branżowej komisji oświaty kultury i sporu. Na komisjach tych obecna była Pani 

Dyrektor Centrum Usług Wspólnych Pani Ewa Pozaroszczyk, która bardzo 

rzetelnie i merytorycznie odpowiadała na pytania Państwa Radnych. Mimo 

bardzo dobrze przygotowanego materiału, było wiele pytań i tematów, które 

poddano dyskusji (tj. inwestycje w szkołach, egzamin 8 klas, problematyka 

lekcji wychowania fizycznego, czy chociażby ocena uczniów ze specjalnymi 

potrzebami edukacyjnymi).  

Analizując materiał i bazując na własnym doświadczeniu szczególnie: 

- trzeba docenić inwestycje w szkołach (te większe tj. termomodernizacje 

szkół, rozpoczęcie budowy nowego miejskiego żłobka jako kolejna 

wizytówka miasta po budowie nowoczesnego Przedszkola Nr 2 przy  

ul. Szwanke, modernizacja zaplecza sportowego przy SP 3, ale także warto 

wspomnieć te mniejsze zadania dotyczące remontów, czy chociażby 

zakupu  pomocy dydaktycznych) 

- dobrze przygotowana kadra nauczycieli (doskonalenie zawodowe poprzez 

podnoszenie kwalifikacji zawodowych – studia podyplomowe kursy 

szkolenia – bardzo dobrze, że miasto przeznacza środki na 

dofinansowanie) 

- docenić trzeba działania szkół nakierowane na kształcenie uczniów ze 

specjalnymi potrzebami edukacyjnymi 

- należy pamiętać, że oprócz wspomnianych przeze mnie nauczycielach za 

bardzo dobrą jakość funkcjonowania naszych placówek zaangażowani są 

dyrektorzy, ale także pracowników administracji i obsługi. 

- to, co istotne, to cieszy międzynarodowa współpraca SP 4 Ciechanów w 

ramach projektu Erasmus + (to program dzięki, któremu Nasi uczniowie i 



 

nauczyciele mają możliwość odwiedzenia szkół w innych krajach, mobilna 

edukacja sprzyja poznaniu kultur innych krajów, wymiany doświadczeń oraz 

poznania cennych praktyk edukacyjnych modnych w obcych nacjach 

- w kwestii jakości funkcjonowania oświaty miejskiej szczególnie docenić 

trzeba zaangażowanie organu prowadzącego, Pana Prezydenta, Centrum 

Usług Wspólnych. Widać w tych wszystkich działaniach odpowiedzialne 

planowanie, widać rozwój i troskę o edukację ciechanowian”. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Michał Jeziółkowski, podziękował za rzetelnie 

przygotowany dokument. Wyraził uznanie dla poprawy standardu 

warunków technicznych w ciechanowskich placówkach, oraz podziękował 

Pani Dyrektor Centrum Usług Wspólnych oraz wszystkich pracowników 

oświaty. 

 

Radni przyjęli przekazaną informację bez innych uwag 

2. Przyjęcie programu współpracy z organizacjami pozarządowymi  

    - druk nr 2; 

3. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu współpracy z organizacjami 

pozarządowymi - druk nr 2a;      

  Uchwała 20 głosami za, bez głosów przeciwnych i   bez głosów 

wstrzymujących się, została podjęta i nosi nr 61/VII/2024. 

 

Na obrady przybył Radny Pan Andrzej Bayer. W związku z powyższym w 

obradach bierze udział 21 Radnych. 

 

Pkt.6. Projekty uchwał cz. I: 
Prezydent Miasta Pan Krzysztof Kosiński w swojej wypowiedzi odniósł 

się do zaproponowanych zmian w projektach uchwał na drukach nr 3 i 4:  

 zamieszenie emisji obligacji komunalnych do zera; 

 pozyskiwanie na inwestycje środków zewnętrznych; 

 oszczędności w wydatkach bieżących; 

 oszczędności poprzetargowe; 

 nowelizacja budżetu państwa, w wyniku której, budżet miasta został 
zasilony kwota ponad 7 mln. Zł. 

Pan Prezydent poprosił Radnych o poparcie zaproponowanych zmian w 

projektach uchwał na drukach nr 3 i 4.  

1) w sprawie zmiany wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej 
Ciechanów - druk nr 3; 

Uchwała 21 głosami za, bez głosów przeciwnych i   bez głosów 
wstrzymujących się, została podjęta i nosi nr 62/VII/2024. 

2) w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2024 - druk nr 4; 



 

Uchwała 21 głosami za, bez głosów przeciwnych i   bez głosów 
wstrzymujących się, została podjęta i nosi nr 63/VII/2024. 

Pkt.7. Analiza i  uchwalenie Wieloletniej Prognozy  Finansowej oraz 

budżetu Gminy Miejskiej  Ciechanów na 2025 rok 

 

Prezydent Miasta Ciechanów Pan Krzysztof Kosiński przedstawiając 

założenia budżetowe na 2025 rok poruszył następujące kwestie 

dotyczące: 

W 2025 roku miasto przeznaczy na realizację inwestycji rekordowe ponad 

122 mln zł, co stanowi ponad 31% wszystkich wydatków. Wśród nowych 

zadań będą m.in. kompleksowe modernizacje ul. Szwanke  

i ul. Fabrycznej wraz z budową tam ścieżek rowerowych. Uruchomione 

zostaną  

m.in.: nowo budowany miejski żłobek, Zielony Targ, rewitalizowany 

budynek zabytkowego młyna przy ul. Nadrzecznej. Na funkcjonowanie 

szkół i przedszkoli miasto przeznaczy ponad 120 mln zł, co stanowi 30% 

wydatków. Nadwyżka dochodów bieżących nad wydatkami bieżącymi 

wyniesie ponad 11 mln zł.  

Przygotowany projekt budżetu Ciechanowa na 2025 rok uwzględnia 

realizację inwestycji we wszystkich istotnych obszarach działalności 

miasta, tj. infrastruktury drogowej, oświaty, polityki społecznej, kultury, 

sportu, rekreacji, zieleni, gospodarki wodnej, przedsiębiorczości.  

Na inwestycje zostanie przeznaczona rekordowa historycznie dla miasta 

kwota w wysokości ponad 122 mln zł, co stanowi ponad 31% wszystkich 

wydatków. 65% środków na inwestycje stanowią pozyskane przez ratusz 

dofinansowania bezzwrotne.  

Wśród inwestycji przewidziane jest zakończenie w 2025 roku 

następujących trwających już zadań:  

- budowy nowego miejskiego żłobka przy ul. Prymasa Tysiąclecia,  

- modernizacji ulicy Śmiecińskiej wraz z budową ścieżki rowerowej, 

- modernizacji ulicy Nadrzecznej wraz z budową ścieżki rowerowej oraz 

ul. Dolnej, 

- budowy alternatywnych dojazdów do szpitala wraz ze ścieżkami 

rowerowymi, 

- budowy kompleksu handlowo-usługowego „Zielony Targ” przy  

ul. Płońskiej, 

- budowy ścieżki pieszo-rowerowej łączącej Miejski Park Ojców  

z „Zielonym Targiem”,  

- rewitalizacji i rozbudowy zabytkowego młyna przy ul. Nadrzecznej, 

- rekonstrukcji zabytkowego drewnianego budynku dawnej Kolei 

Nadwiślańskiej, 

- termomodernizacji budynków miejskich szkół podstawowych: nr 4 i nr 5. 

W 2025 roku kontynuowana będzie wieloletnia inwestycja związana  

z przedłużeniem alei UE do ul. Przasnyskiej i ul. Gruduskiej wraz z budową 

ścieżek rowerowych, której zakończenie planowane jest na 2026 rok. 



 

Jednocześnie w przyszłym roku wykonane będą m.in. następujące 

zadania: 

- budowa kompleksu sportowego „Orlik” przy SP nr 1,  

- zwiększenie obszaru zieleni przed ratuszem, 

- zagospodarowanie części wodnej w Miejskim Parku Jeziorko, 

- rewitalizacja terenu za Halą Pułtuską – drugi etap, 

- budowa miejsc parkingowych przy MP nr 4,  

- rozbudowa miejskiego monitoringu, 

- instalacja magazynów energii dla ośmiu miejskich budynków oraz dla 

162 budynków mieszkańców Ciechanowa; 

- opracowanie dokumentacji technicznych dla termomodernizacji czterech 

budynków trzech miejskich szkół (SP nr 3, SP nr 6 i SP nr 7). 

Do jednorocznych zadań inwestycyjnych dodane zostaną ponadto 

zwycięskie projekty wybrane w ramach CBO.  

W 2025 roku rozpoczną się następujące zadania: 

- modernizacja ul. Szwanke wraz z budową ścieżki rowerowej, 

- modernizacja ul. Fabrycznej wraz z budową ścieżki rowerowej (przez 

Dworzec Przemysłowy aż do Ronda Solidarności), 

- termomodernizacja zabytkowych budynków mieszkalnych na osiedlu 

„Bloki”,  

- budowa mostu w ul. Augustiańskiej, 

- budowa chodnika w ul. Szczurzynek,  

- zagospodarowanie obszaru „Kanałów” – pierwszy etap (Miejski Park 

Botaniczny), 

- budowa krytego lodowiska przy ul. Augustiańskiej, 

- opracowanie dokumentacji technicznych dla dwunastu ulic, w tym 

siedmiu wybranych w ramach BO (Mazowieckiego, Wołodyjowskiego, 

Pogodnej, Pięknej, Złotej, Szmaragdowej, Błękitnej, Wiejskiej, Rybnej, 

Komunalnej, Leśmiana, Dąbrowskiego). 

 

W ramach bieżącego utrzymania dróg zaplanowano remont nawierzchni: 

odcinka ul. Bolesława Biegasa i ul. Św. Rodziny, ul. Sikorskiego  

(od ul. Wincentego Witosa do ul. Armii Krajowej), ul. Stefana Żeromskiego 

(od ul. Letniej do ul. Marii Dąbrowskiej), drogi dojazdowej do Hotelu 

Olimpijskiego od ul. 17 Stycznia. Przewidziano również środki na remont 

kładki na rzece Łydyni przy ul. Kopernika. Powstanie chodnik  

w ul. Czarnieckiego od wyniesionego przejścia dla pieszych w kierunku  

ul. Granicznej. 

 

Budżet na 2025 rok zapewnia dalszy dynamiczny rozwój miasta, zgodny 

z oczekiwaniami mieszkańców. Istotne jest wielopłaszczyznowe 

podejście, które charakteryzuje się zarówno realizowaniem inwestycji we 

wszystkich obszarach działalności miasta, jak i na jego różnych osiedlach. 

Skuteczność miasta w pozyskiwaniu dofinansowań zewnętrznych 

umożliwia rekordowe wydatki na inwestycje – mówi Krzysztof Kosiński, 

prezydent Ciechanowa.  



 

Drugą największą pozycją wydatkową budżetu jest oświata 

(funkcjonowanie szkół podstawowych i przedszkoli, w tym dotacje dla 

placówek niepublicznych). Na ten cel ratusz przeznaczy 120,2 mln zł, co 

stanowi 30,5% wszystkich wydatków. Dochody miasta w 2025 roku 

wyniosą 363,4 mln zł, tj. będą większe od planowanego wykonania na 

2024 rok o 13,2%. Wydatki sięgną 394,3 mln zł, tj. będą większe od 

planowanego wykonania o 9%, z czego wydatki bieżące będą większe o 

5,9%, a wydatki inwestycyjne o 16,3%. Nadwyżka dochodów bieżących 

nad wydatkami bieżącymi wyniesie 11,4 mln zł. Potencjalną emisję 

obligacji na wkład własny do zadań inwestycyjnych przewidziano na 

poziomie 36 mln zł, jednakże wobec już złożonych wniosków o 

dofinansowania zewnętrzne ratusz przewiduje możliwość całkowitej 

rezygnacji z emisji papierów wartościowych (wzorem lat ubiegłych). 

Planowane jest złożenie wniosku o środki zwrotne z KPO na 3,7 mln zł na 

wcześniej zrealizowane inwestycje w zieloną transformację miasta (bez 

kosztów obsługi, z umorzeniem w wysokości 5%). 

Ponadto miejskie spółki na inwestycje przeznaczą łącznie ponad  

61 mln zł. 

 

Pan Prezydent Krzysztof Kosiński poprosił Radnych o poparcie 

projektów Wieloletniej Prognozy Finansowej i Budżetu na 2025 rok.  

 

Prezydent Miasta zawnioskował o wprowadzenie autopoprawki do 

projektu budżetu na 2025 rok o treści:  

§ 5 otrzymuje brzmienie: 

 „1.  Tworzy się rezerwę ogólną budżetu w wysokości: 700.000,00 zł. 

2. Tworzy się rezerwę celową budżetu na zadania z zakresu 

zarządzania kryzysowego w wysokości: 800.000,00 zł”, 

W związku z powyższym dokonuje się następujących zmian  

w treści : „Uzasadnienia”: 

1. na stronie nr 7 w pkt. I w podpunkcie stanowiącym o rezerwie 

ogólnej na zaplanowane wydatki w budżecie 700.000,00 zł  

i w podpunkcie ustalającym wysokość  rezerwy celowej na zadania 

z zakresu zarządzania kryzysowego 800.000,00 zł. 

2. na stronie nr 37 w „Części opisowej wydatków bieżących” opis 

działu 758 otrzymuje brzmienie: 

„DZIAŁ 758 - RÓŻNE ROZLICZENIA 

W dziale 758 planuje się środki w wysokości 1.500.000,00 zł  

z przeznaczeniem na:  

 rezerwę ogólną         700.000,00 zł 

 rezerwę celową na realizację zadań z zakresu zarządzania 

         kryzysowego       800.000,00 zł” 

 

do projektu uchwały w sprawie uchwały budżetowej na 2025 rok  

- druk nr 6, która była omawiana na posiedzeniu komisji.     

 



 

Pani Radna Agnieszka Kuźma - wiceprzewodnicząca RM, odczytała 

Uchwałę Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  

Nr 3.h./41/2024 z dnia 25 listopada 2024 roku w sprawie wydania 

opinii o przedłożonym przez Prezydenta Miasta Ciechanów projekcie 

uchwały o Wieloletniej prognozie finansowej.  

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Pan Radny Michał Rząsiński - wiceprzewodniczący RM, odczytał 

Uchwałę Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  

Nr 3.c./42/2024 z dnia 25 listopada 2024 roku w sprawie wydania opinii 

o przedłożonym przez Prezydenta Miasta Ciechanów projekcie 

uchwały o budżetowej na 2025 rok oraz o możliwości sfinansowania 

deficytu.  

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Pani Radna Anna Smolińska - przewodnicząca Komisji Rozwoju 

Gospodarczego i Budżetu przedstawiła opinię komisji.  

Komisja Rozwoju Gospodarczego i Budżetu, działając na podstawie 

uchwały Rady Miasta Ciechanów w sprawie trybu prac nad uchwaleniem 

uchwały budżetowej jednogłośnie (dziesięcioma głosami „za”), wydała 

pozytywną opinię w sprawie przedłożonego przez prezydenta miasta 

projektu budżetu na 2025 rok.  

Z uzasadnienia do projektu budżetu wynika, że według nowej ustawy  

o dochodach jednostek samorządu terytorialnego uległa zmianie 

metodologia podziału podatku dochodowego od osób fizycznych  

i prawnych, tak zwanych podatków: PIT i CIT. Jest to największa pozycja 

strony dochodowej budżetu Ciechanowa. W relacji do 2024 roku wpływy 

te wzrastają o 26,2 mln zł. Równocześnie jednak rosną, chociażby wydatki 

na oświatę. Ze wspomnianego dużego przyrostu dochodów teraz to 

samorząd musi sfinansować wzrost wynagrodzeń nauczycieli o 5%, 

ustalony nie przez samorząd, a przez władzę centralną.  

Z analizy wydatków majątkowych wynika, że ich udział w wydatkach 

ogółem wynosi 31,1% i stanowi kwotę 122,6 mln zł. W projekcie 2024 r. 

było to 29% i opiewało na 92,8 mln zł. Wartość dochodów będzie 

wzrastała m.in. z tytułu wniosków o pozyskanie środków, o jakie aplikuje 

miasto na finansowanie zadań inwestycyjnych, które będą pomniejszały 

wysokość planowanych do emisji obligacji. Taki tryb stosowany jest już od 

kilku lat i skutecznie pozwala na utrzymanie kondycji finansowej miasta na 

bardzo dobrym poziomie. Świadczą o tym wskaźniki ujęte  

w Projekcie Uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej, czyli wskaźnik 

spłaty, który znajduje się na bezpiecznym poziomie i wynosi 4,95% przy 

dopuszczalnym limicie 12,44 %.  

Analizując projekt budżetu, można wywnioskować, iż zawiera kontynuację 

zadań inwestycyjnych oraz zadań bieżących ważnych dla mieszkańców i 

tak naprawdę we wszystkich obszarach funkcjonowania miasta. Od 

inwestycji dla najmłodszych ciechanowian, mam tu na myśli budowę 



 

żłobka miejskiego, inwestycje drogowe, po ochronę środowiska  

i termomodernizacje bloków. Dlatego też jako komisja pozytywnie 

oceniamy kierunek takiego rozwoju miejskich inwestycji. 

Pozytywna opinia Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 

o projekcie Wieloletniej Prognozy Finansowej oraz projekcie budżetu 

potwierdzają, że dokumenty te zostały przygotowane profesjonalnie  

i zgodnie z przepisami prawa. 

Pani Anna Smolińska przewodnicząca Komisji Rozwoju 

Gospodarczego i Budżetu wyraziła nadzieję, iż skuteczne aplikowanie o 

środki zewnętrzne na finansowanie prowadzonych inwestycji będzie 

rozwijało nasze miasto, stwarzając jak najlepsze warunki do życia dla 

naszych mieszkańców.  

Pani Radna Anna Smolińska - przewodnicząca Komisji Rozwoju 

Gospodarczego i Budżetu, życzyła Panu Prezydentowi wytrwałości  

w nadchodzącym 2025 rok, a także  skierowała podziękowania do 

wszystkich pracowników UM, oraz pracowników jednostek podległych  

i spółek miejskich za zaangażowanie w działanie naszego samorządu. 

 

W imieniu Klubu Radnych Polskiego Stronnictwa Ludowego 

stanowisko w sprawie projektu budżetu Gminy Miejskiej Ciechanów na 

2025 rok  przedstawił Radny Pan Krzysztof Leszczyński: 

„W przedłożonym przez Pana Prezydenta projekcie budżetu widać duży 

nacisk na kontynuację kluczowych zadań inwestycyjnych przy 

maksymalnym wykorzystaniu zewnętrznego dofinansowania, 

w szczególności z funduszy UE. Jak wskazano w uzasadnieniu aż 65% 

wartości wszystkich inwestycji na przyszły rok to fundusze już pozyskane 

przez miasto. Wiele wskazuje na to, że to nie koniec, bo na rozpatrzenie 

czekają kolejne wnioski złożone przez władze miasta.  

Warto podkreślić, że uchwalanie budżetu to bardzo ważny moment dla 

naszego miasta, bo określa kierunek rozwoju na przyszły rok. Określa 

cele, jakie sobie stawiamy. A te cele bez wątpienia są ambitne. 

Analiza projektu budżetu oraz Wieloletniej Prognozy Finansowej pokazuje, 

iż priorytetem było efektywne gospodarowanie dostępnymi środkami, 

monitorowanie wysokości dochodów oraz wydatków bieżących. Pokazuje 

to tzw. nadwyżka operacyjna, czyli dochody bieżące wyższe od wydatków 

bieżących o 11 mln zł. Ta pula środków finansuje nasze inwestycje ujęte 

w katalogu zadań do wykonania na nowy rok budżetowy. 

Zarówno w trwającym roku budżetowym, tak i w nowym budżecie lista 

zadań inwestycyjnych jest długa. W wykazie zadań znajdują się  

32 inwestycje wieloletnie i 12 inwestycji jednorocznych. To będzie kolejny 

pracowity i wymagający rok. Budżet zawiera zgłaszane przez nas radnych, 

mieszkańców czy zarządy osiedli postulaty, za co dziękujemy. To budżet 

nadspodziewanie dobry w trwającym niespokojnym gospodarczo czasie.  

 Kluczowa dla strony dochodowej jest perspektywa unijna na lata 2021-

2027. Wszyscy wiemy, jak ważne są to środki, bo dają szansę na dalszy 

rozwój naszego miasta, wymagają również zagwarantowania wkładu 



 

własnego. Dzięki stabilnej sytuacji finansowej miasta dotychczas nie 

mieliśmy problemów z zapewnieniem pieniędzy na wkład własny.  

Dobrą praktyką przyjętą przez Pana Prezydenta z lat ubiegłych jest 

rozpisanie przetargów na nowe projekty już teraz, w listopadzie i grudniu, 

bo daje to szansę uzyskania niższej ceny i przygotowanie harmonogramu 

inwestycji dogodnie do procesu budowlanego. Świetnie obrazuje to, 

chociażby już ogłoszony przetarg na budowę nowego mostu  

w ul. Augustiańskiej. Do ratusza wpłynęło aż 15 ofert. Wiele z nich jest 

niższych niż pieniądze, które dzisiaj zabezpieczamy w projekcie budżetu, 

a to oznacza już na starcie potencjalne oszczędności.  

Miasto poza prowadzonymi inwestycjami stara się, aby jakość 

świadczonych usług publicznych pozostała na jak najlepszym poziomie, 

chociażby w zakresie wydatków na oświatę. Mam tu na myśli poszerzanie 

oferty o program dwujęzyczności w przedszkolach miejskich 

wprowadzony w bieżącym roku i zaplanowany do kontynuowania  

w kolejnym roku.  

Po stronie wydatków bieżących widzimy skutki rosnącego najniższego 

wynagrodzenia oraz ciągle wysokiej inflacji. Dlatego ważne jest 

całoroczne monitorowanie planu budżetu.  

Klub Radnych PSL, uznając projekt budżetu za proinwestycyjny  

i bardzo ambitny, popiera projekty uchwał: Wieloletnią Prognozą 

Finansową oraz Budżet na 2025 rok.” 

Pan Radny Krzysztof Leszczyński podziękował Panu Prezydentowi, 

współpracownikom urzędu, jednostkom podległym i spółkom miejskim  

i życzył dalszej determinacji w realizacji nowego budżetu.  

 

W imieniu Klubu Radnych Prawa i Sprawiedliwości stanowisko  

w sprawie projektu budżetu Gminy Miejskiej Ciechanów na 2025 rok  

przedstawił Radny Pan Jerzy Racki, odnosząc się do: 

 dochody i wydatki miasta, corocznie,  systematycznie wzrastają, 

dzięki skutecznym staraniom w pozyskiwaniu zewnętrznych 

środków finansowych: Funduszy Europejskich dla Mazowsza, 

Funduszy europejskich dla Polski Wschodniej, Rządowego 

Programu Rozwoju Dróg, Programu Inwestycji Strategicznych,  

Budżetu Województwa Mazowieckiego i innych; 

 zgłoszone przez radnych PiS propozycje do budżetu częściowo  

w nim są zapisane; 

 na uznanie zasługuje rozpoczęcie budowy mostu na  

ul. Augustiańskiej i opracowanie dokumentacji na przybudowę 

dwunastu miejskich dróg, w tym pięciu proponowanych przez 

Radnych PiS;  

 niezadowolenie budzi, odłożenie na przyszłe lata modernizacji  

ul. Dywizjonu 305, Dzidzica, Hubala Przyleśnej i Baranowskiego; 

  dzięki zewnętrznemu dofinansowaniu w projekcie budżetu zostało 

zapisane wybudowanie kompleksu sportowego „ORLIK”  

przy SP 1; 



 

 przeznaczenie 40 tys. zł na profilaktykę zdrowotną – walka  

z nadwagą i otyłością wśród dzieci; 

 zapisanie w projekcie budżetu organizacji tzw. ‘Białych Sobót” 

podczas których będą prowadzone badania profilaktyczne; 

 rekordowa na inwestycje  kwota ponad 120 mln zł, daje  

w przeliczeniu na mieszkańca miasta kwotę 2.900 zł jest to, 

„imponująca skala”; 

 po realizacji niektórych zadań inwestycyjnych będą generowały 

stałe koszty ich utrzymania, które są niezbędne w ich eksploatacji  

i funkcjonowaniu; 

 z uwagi na nowelizację zapisów prawa nastąpił wzrost dochodów 

miasta, z podatków PIT i CIT płaconych przez mieszkańców,  

w związku z tym zachodzi potrzeba zachęcania potencjalnych 

inwestorów do lokowania swoich firm w Ciechanowie. Pan Radny 

zaproponował opracowanie przewodnika dla inwestora, który 

prezentowałby  atuty miasta i zachęcał do inwestowania  

i stwarzanie warunków do przyciągnięcia do miasta młodych 

mieszkańców; 

 Pan Radny zwrócił uwagę na zaplanowany wzrost kosztów 

oświetlenia ulic o kwotę 370 tys. zł. 

 

Klub Radnych PiS, zgłaszając drobne zastrzeżeni i artykułując swoje 

priorytety, poprze projekty uchwał: Wieloletnią Prognozą Finansową 

oraz Budżet na 2025 rok. 

 

Głos zabrał Prezydent Miasta Ciechanów Pan Krzysztof Kosiński, 

który wyjaśnił, zapisanie w budźcie na przyszły rok kwoty 370 tys. zł,  

z przeznaczeniem na oświetlenie. Kwota ta wynika, z odmowy zapłaty  

w latach ubiegłych - zdaniem miasta- zawyżonych rachunków 

wstawionych przez  dostawcę energii elektrycznej. W wyniku 

prowadzonych negocjacji kwota 370 tys. zł zostanie zapłacona z budżetu 

2025 roku. Miasto zaopatruje się w energię elektryczną,  

z przeznaczeniem na oświetlenie ulic, od miejskiej spółki 

„Elektrociepłownia”, w związku z tym jej ceny są na stałym poziomie. 

     

W imieniu Klubu Radnych Platformy Obywatelskiej stanowisko  

w sprawie projektu budżetu Gminy Miejskiej Ciechanów na 2025 rok  

przedstawiła Radna Pani Grażyna Derbin zwracając uwagę na:  

 dochody budżetu miasta w wysokości ponda 363 mln zł i są wyższe 

ot tegorocznych o ponad 13%; 

 dochody są głównym źródłem finansowania wydatków   

w wysokości ponad 394 mln zł; 

 wysokość deficytu na kwotę ponad 30 mln zł  pokryty przychodami 

z emisji obligacji komunalnych i pożyczki; 

  wzrost o ok. 6% wydatków bieżących; 



 

 wzrost wydatków inwestycyjnych o ponad 16%; 

 ponad 65% wydatków na inwestycje stanowią dofinansowania 

bezzwrotne; 

Pani Radna wyraziła przekonanie, że realizując ten budżet, miasto będzie 

się w dalszym ciągu rozwiało i piękniało. 

Klub Radnych PO, poprze projekty uchwał: Wieloletnią Prognozą 

Finansową i Budżet na 2025 rok.” 

Pan Radny Stanisław Bronowski, odniósł się także do projektu budżetu 

na 2025 rok: 

  popiera przeznaczenie kwoty ponad 120 mln zł przeznaczonej na 

inwestycje; 

 zakwestionował, jego zdaniem zbyt wysoką kwotę ponad 1.800 tys. 

zł, z przeznaczeniem na funkcjonalnie Straż Miejską; 

  zakwestionował koszty związane z funkcjonowaniem, Parku Nauki 

„TORUS”, stwierdzając że, jego działalność jest niezbędna dla 

edukacji (przychody pond 320 tys. zł a wydatki przekraczają  

1 mln. Zł; 

  Pan Radny zwracając się do Radnych PO i PSL (zaznaczył, że  

w trakcie wyborów kandydaci na radnych stanowili tzw, „Drużynę 

Prezydenta” ) zwrócił uwagę na potrzebę racjonalnego wydawania 

środków; 

 coroczny wzrost kosztów utrzymania oddanych inwestycji i co się  

z tym wiąże zwrócenie uwagi na inwestycje poprawiające estetykę 

miasta  i przyczyniają się do rozwoju gospodarczego i podnoszące 

atrakcyjność Ciechanowa.   

W posumowaniu swojego wystąpienia Pan Radny stwierdził, że czasy 

się zamieniają, a wraz z nimi powinno zmieniać się podejście do finansów 

publicznych. „Szanowna drużyno prezydenta, na ten nowy rok 

budżetowy, z humorem i uśmiechałem do państwa, ale mam wrażenie, 

że celnie, zachęcam byście zaczęli się zastanawiać, nad racjonalizacją 

wydatków, a nie przyjmowali automatycznie każdą propozycje waszego 

trenera”      

 

Głos zabrał Pan Radny Michał Rząsiński - wiceprzewodniczący RM, 

odnosząc się do wystąpienia Pana Radnego Stanisława Bronowskiego, 

stwierdził, że radni są drużyną pracującą na rzecz poprawy jakości  

i funkcjonowania miasta, jakości życia mieszkańców miasta. Zwracając 

się do Radnych PiS stwierdził, że  rozumie  z wystąpienia przedmówcy , 

nie są drużyną w tym znaczeniu. Na kwestionowanie funkcjonowania SM 

w jej obecnej formie i ponoszonych na ten cek wydatków, przytoczył 

katalog zadań realizowanych przez tę komórkę UM. W odpowiedzi na 

wysokie wydatki związane  z funkcjonowaniem Parku Nauki „TORUS” 

poprosił o wskazanie obiektu realizujące podobne zadania i przynoszące 

zyski. 

Pan Radny odniósł się także do projektu budżetu na przyszły rok:   



 

Zgodnie z oczekiwaniami mieszkańców, budżet na 2025 rok zapewnia 

dalszy dynamiczny rozwój miasta. Bardzo istotny jest jego 

wielopłaszczyznowy wymiar, który zapewnia inwestycje we wszystkich 

obszarach działalności miasta, oraz na wszystkich jego osiedlach.  

To, co go wyróżnia i charakteryzuje, to skuteczność miasta  

w pozyskiwaniu dofinansowań zewnętrznych, co umożliwia rekordowe 

wydatki na inwestycje. W 2025 roku miasto przeznaczy na realizację 

inwestycji rekordowe ponad 122 mln zł. Wśród nowych zadań będą m.in. 

kompleksowe modernizacje ul. Szwanke i ul. Fabrycznej wraz  

z budową tam ścieżek rowerowych. Uruchomione zostaną m.in.: nowo 

budowany miejski żłobek, Zielony Targ, zagospodarowanie części 

wodnej w Miejskim Parku Jeziorko, rozbudowa miejskiego monitoringu, 

czy chociażby będzie rewitalizowany budynek zabytkowego młyna przy 

ul. Nadrzecznej.  

To, co cieszy, to informacja, że na funkcjonowanie szkół i przedszkoli 

miasto przeznaczy również rekordowe ponad 120 mln zł. Wśród 

najważniejszych wielomilionowych inwestycji oświatowych zaliczyć 

trzeba budowę nowego miejskiego żłobka przy ul. Prymasa Tysiąclecia, 

zakończenie termomodernizacji budynków miejskich szkół 

podstawowych: nr 4 i nr 5, budowa kompleksu sportowego „Orlik” przy 

SP nr 1 oraz opracowanie dokumentacji technicznych dla 

termomodernizacji czterech budynków trzech miejskich szkół (SP nr 3, 

SP nr 6 i SP nr 7). 

Nie ma dobrego budżetu miasta bez inwestycji w sport. Tak się   składa, 

że każdy projekt budżetu, który otrzymujemy zawiera inwestycje  

w infrastrukturę sportową. W kolejnym roku będzie to przede wszystkim 

budowa krytego lodowiska przy ul. Augustiańskiej, czy  budowa 

kompleksu sportowego „Orlik” przy SP nr 1. Krok po kroku nasza baza 

sportowa staje się coraz doskonalsza, coraz bardziej profesjonalna  

i coraz bardziej nowoczesna.  

Cieszy wzrost funduszy dla klubów sportowych - milion złotych na 

zadania publiczne w zakresie upowszechniania kultury fizycznej  

i sportu.  

               

Pan Michał Jeziółkowski - Przewodniczący Rady Miasta Ciechanów 

udzielił głosu ad vocem wypowiedzi, Panu Radnemu Stanisławowi 

Bronowskiemu. 

Pan Radny stwierdził, że przytoczone przez niego wydatki na Straż 

Miejską nie jest negowaniem jej funkcjonowania, a tylko funkcjonowanie 

w obecnym kształcie. Pan Radny zachęcił do debaty nad 

funkcjonowaniem SM. Co do funkcjonowania Paru Nauki „Torus”.  

Pan Radny zapytał o liczbę turystów odwiedzających ten obiekt, bo  

z wyników finansowych ich duża liczba nie wynika. Jednostki tego typu 

nie są rentowne, ale w tym przypadku są to relacje 300 tys. zł do 1 mln 

zł. 



 

Pan Radny, zwrócił uwagę na fakt, że składa liczne interpelacje, czego 

nie mogą powiedzieć niektórzy Radni, pełniący  tę funkcję od kilku lat. „Z 

niektórymi, gdybym nie rozmawiał z państwem prywatnie, tobym nie 

usłyszał głosu na tej mównicy. Możemy się spierać na temat roli 

Radnego, ja wiem, że moją rolą jest bezstronne patrzenie obiektywne. 

Popieranie dobrych pomysłów, poddawanie pod dyskusje rzeczy, które 

uważam, że powinny być zmienione i patrzenie władzy na ręce.  

I to będzie mi przyświecać całą kadencję”. 

Pan Michał Jeziółkowski - Przewodniczący Rady Miasta Ciechanów 

udzielił głosu ad vocem wypowiedzi, Panu Radnemu Michałowi 

Rząsieńskiemu. 

Pan Radny stwierdził, że od oceniania Radnych, nie są Radni, ale 

mieszkańcy Ciechanowa, którzy wybrali ich w wolnych, 

demokratycznych   wyborach. 

  

Głos w dyskusji zabrał Pan Radny Andrzej Bayer, w odpowiedzi na 

wystąpienia Pana Radnego Stanisława Bronowskiego, stwierdził że, 

nazywanie Pana Prezydenta „trenerem” nie jest na  miejscu. Możemy się 

różnić, sprzeczać ale takie słowa nie powinny padać. 

 

Pan Michał Jeziółkowski - Przewodniczący Rady Miasta Ciechanów 

udzielił głosu ad vocem wypowiedzi, Panu Radnemu Stanisławowi 

Bronowskiemu i zaapelował o zachowanie w wypowiedzi szacunku  

i powagi Rady Miasta. 

Pan Radny przypomniał, że w swojej wypowiedzi dotyczącej drużyny, 

użył sformułowania  „z humorem i uśmiechem”. 

 

Pan Michał Jeziółkowski - Przewodniczący Rady Miasta Ciechanów 

w podsumowaniu dyskusji dotyczącej budżetu na 2025 rok stwierdził, że 

pozytywnie o nim mówią: 

 wydatki na poziomie ponad 394 mln zł;  

 dochody na poziomie ponad 363 mln zł; 

 inwestycje na poziomie ponad 122 mln zł; 

Po posiedzeniach komisji, prowadzonych dyskusjach  

i przedstawionych stanowiskach klubów,  można powiedzieć że jest to 

budżet kompromisu. W budżecie znalazły się propozycje każdego 

środowiska reprezentowanego w RM, a także mieszkańców miasta.  

Ważne jest uchwalenie budżetu w listopadzie, co umożliwi 

rozpoczęcie procedur przetargowych jeszcze w budzącym roku. 

Przytoczone wcześniej wskaźnik wskazują na rozwój miasta. Pan 

Przewodniczący wyraził zadowolenie z faktu przybywania obiektów 

użyteczności publicznej. Cieszy fakt zaproponowanych inwestycji 

dotyczących różnych dziedzin życia miasta. Odnośnie funkcjonowania 

SM, Pan Przewodniczący zachęcił do spotkania  

z Komendantem i funkcjonariuszami w celu zapoznani się  



 

z zadaniami realizowanymi przez te formacje. Pan Przewodniczący 

zachęcał także do odwiedzenia Parku Nauki „Torus”, gdyż oferta tej 

placówki jest ciągle powiększana.  

 

 

Pan Przewodniczący zaapelował o wzajemny szacunek  

i przypominał,  że wśród Radnych obecnej kadencji są Radni 

sprawiający te funkcje od wielu lat i pogratulował Panu Prezydentowi 

i Radnym sprawującym funkcje od dziesięciu i więcej lat.  

 

Pan Michał Jeziółkowski - Przewodniczący Rady Miasta 

Ciechanów w podsumowaniu dyskusji na inne tematy jak budżet 

zaapelował o wzajemny szacunek, i zwrócił uwagę Panu Radnemu 

Bronowskiemu, że Prezydent Miasta Ciechanów jest Prezydentem,  

a nie „Trenerem 

 

Pan Przewodniczący biorąc pod uwagę stanowiska Klubów, 

stwierdził, że jest to budżet „odpowiedzialności” i poddał pod 

głosowanie projekty uchwał: 

      

1) Projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy  Finansowej Gminy 
Miejskiej  Ciechanów na rok 2025- druk nr 5; 

Uchwała 21 głosami za, bez głosów przeciwnych i   bez głosów 
wstrzymujących się, została podjęta i nosi nr 64/VII/2024. 

2) Projekt uchwały w sprawie budżetu na 2025 rok - druk nr 6; 

Pan Michał Jeziółkowski – Przewodniczący Rady Miasta Ciechanów 
poddał pod głosowanie, zgłoszoną przez Prezydenta Miasta 
autopoprawkę do projektu uchwały w sprawie uchwały budżetowej 
na 2023 rok - druk nr 6     

Autopoprawka 21 głosami za, bez głosów przeciwnych i  bez głosów 
wstrzymujących się została przyjęta. 

Uchwała 21 głosami za, bez głosów przeciwnych i   bez głosów 
wstrzymujących się, została podjęta i nosi nr 65/VII/2024. 

 

Pan Michał Jeziółkowski - Przewodniczący Rady Miasta Ciechanów 
zarządził piętnastominutową przerwę. 

Po przerwie Pan Michał Jeziółkowski - Przewodniczący Rady Miasta 
Ciechanów wznowił obrady. 

 

Pkt.8. Projekty uchwał cz. II: 



 

1) w sprawie uchwalenia wieloletniego planu rozwoju i modernizacji 

urządzeń wodociągowych i kanalizacyjnych będących w posiadaniu 

Zakładu Wodociągów i Kanalizacji w Ciechanowie Spółka z o.o. na lata 

2025-2027 - druk nr 7; 

Uchwała 21 głosami za, bez głosów przeciwnych i   bez głosów 

wstrzymujących się, została podjęta i nosi nr 66/VII/2024. 

 

2) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla działki nr ewidencyjny 121/1  

z obrębu 60-Krubin- druk nr 8; 

Uchwała 21 głosami za, bez głosów przeciwnych i   bez głosów 

wstrzymujących się, została podjęta i nosi nr 67/VII/2024. 

3) w sprawie zmiany uchwały nr 404/XLII/2021 z dnia 30 września 2021 r. 
Rady Miasta Ciechanów w sprawie regulaminu utrzymania czystości i 
porządku na terenie Gminy Miejskiej Ciechanów - druk nr 9; 

Uchwała 21 głosami za, bez głosów przeciwnych i   bez głosów 
wstrzymujących się, została podjęta i nosi nr 68/VII/2024. 

4) w sprawie zmiany uchwały nr 405/XLII/2021 z dnia 30 września 2021 r.  
Rady Miasta Ciechanów w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu 
świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od 
właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów 
- druk nr 10; 

Uchwała 21 głosami za, bez głosów przeciwnych i   bez głosów 
wstrzymujących się, została podjęta i nosi nr 69/VII/2024. 

5) w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości - druk nr 11; 

Uchwała 21 głosami za, bez głosów przeciwnych i   bez głosów 
wstrzymujących się, została podjęta i nosi nr 70/VII/2024. 

6) w sprawie wyrażenia  zgody  na  zawarcie  kolejnej  umowy  dzierżawy  
na okres powyżej  3 lat  z  dotychczasowym  dzierżawcą oraz wyrażenia 
zgody na odstąpienie od  obowiązku przetargowego trybu  zawarcia  
umowy dzierżawy-druk nr 12; 

Uchwała 21 głosami za, bez głosów przeciwnych i   bez głosów 
wstrzymujących się, została podjęta i nosi nr 71/VII/2024. 

7) w sprawie wyrażenia  zgody  na  zawarcie  kolejnej  umowy  dzierżawy  
na okres powyżej  3 lat  z  dotychczasowym  dzierżawcą oraz wyrażenia 
zgody na odstąpienie od  obowiązku przetargowego trybu  zawarcia  
umowy dzierżawy- druk nr 13;  

Uchwała 21 głosami za, bez głosów przeciwnych i   bez głosów 
wstrzymujących się, została podjęta i nosi nr 72/VII/2024. 



 

8) w sprawie wyrażenia  zgody  na  zawarcie  kolejnej  umowy  dzierżawy  
na okres powyżej  3 lat  z  dotychczasowym  dzierżawcą oraz wyrażenia 
zgody na odstąpienie od  obowiązku przetargowego trybu  zawarcia  
umowy dzierżawy - druk nr 14; 

Uchwała 21 głosami za, bez głosów przeciwnych i   bez głosów 
wstrzymujących się, została podjęta i nosi nr 73/VII/2024. 

9) w sprawie wyrażenia  zgody  na  zawarcie  kolejnej  umowy  dzierżawy  
na okres  powyżej 3 lat z dotychczasowym dzierżawcą oraz wyrażenia 
zgody na odstąpienie od  obowiązku przetargowego trybu  zawarcia  
umowy dzierżawy- druk nr 15; 

Uchwała 21 głosami za, bez głosów przeciwnych i   bez głosów 
wstrzymujących się, została podjęta i nosi nr 74/VII/2024. 

10)  w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności gruntowej na 
nieruchomościach stanowiących własność Gminy Miejskiej Ciechanów- 
druk nr 16; 

Uchwała 21 głosami za, bez głosów przeciwnych i   bez głosów 
wstrzymujących się, została podjęta i nosi nr 75/VII/2024. 

11) w sprawie przekazania wniosku według właściwości – druk nr 17; 

Uchwała 21 głosami za, bez głosów przeciwnych i   bez głosów 
wstrzymujących się, została podjęta i nosi nr 76/VII/2024. 

12) w sprawie rozpatrzenia skargi na działanie Dyrektora Szkoły 
Podstawowej nr 3 w Ciechanowie – druk nr 18; 

Uchwała 21 głosami za, bez głosów przeciwnych i   bez głosów 
wstrzymujących się, została podjęta i nosi nr 77/VII/2024. 

13) w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania 
przedszkolnego przez uczniów objętych wychowaniem przedszkolnym 
do końca roku szkolnego w roku kalendarzowym, w którym kończą 6 lat 
w przedszkolach publicznych i oddziałach przedszkolnych w publicznych 
szkołach podstawowych, dla których organem prowadzącym jest Gmina 
Miejska Ciechanów– druk nr 19. 

Uchwała 10 głosami za, 11 głosami przeciwnymi i   bez głosów 
wstrzymujących się, nie została podjęta. 

Pkt.9 Interpelacje. 

Interpelacje złożyli: 

 

Pan Radny Stanisław Bronowski w sprawach: 

 uruchomienia szklarni na terenie Przedsiębiorstwa Usług Komunalnych 

Sp. z o.o. w Ciechanowie; 

 funkcjonowania Straży Miejskiej. 

 



 

Radni Państwo Anna Smolińska i Krzysztof Leszczyński  w sprawie 

montaży elektronicznych rozkładów jazdy przy DPS. 

 

Radna Pani Krystyna Hausman-Manista  w sprawach: 

 udostępnienia mapy z gruntami będącymi własnością Miasta na 

stronie SIP; 

 wyrównania nawierzchni na działce przy ul. Nadfosnej 3; 

 ubiegania się o  fundusze zewnętrzne na remont, budowę lub 

wymianę boksów w schronisku w Pawłowie. 

 

Pan Radny Marek Łebkowski w sprawie  poprawy stanu dróg miejskich 

oraz infrastruktury na osiedlu tzw. „Świętych”.  

 

Pan Radny Michał Rząsiński w sprawie budowy hali pneumatycznej. 

 

 Pkt. 10. Czas dla Zarządów Osiedli.   

Przewodnicząca ZO nr 12 – Zachód  Pan Dariusz Węcławski zwrócił 

się z prośbą poprawę stanu  infrastruktury socjalnej w szatni hali sportowej 

i poprawę stanu boisk wybudowanych w ramach BO.  

Pan Bogdan Strzałkowski – Przewodniczący Zarządu Osiedla nr 11 

Podzamcze, podziękowała za wprowadzenie do budżetu miasta 

inwestycji w infrastrukturę osiedla. Pan Przewodniczący zwrócił uwagę na 

potrzebę inwestowanie w studnie głębinowe, będące głównym źródłem 

pozyskiwania wody dla miasta i  sposób rozliczania się z dostawcami 

energii elektrycznej z właścicielami instalacji fotowoltaicznej. 

Przewodnicząca ZO nr 1 – Powstańców Wielkopolskich  Pan 

Bartłomiej Zdrojewski  zwrócił się z prośbą o: 

 budowę chodnika do sklepu „DINO” przy ul. Opinogórskiej; 

 montaż barierek zabezpieczających plac zabaw przy ul. 

Powstańców Wielkopolskich; 

 budowę chodnika przy ul. Przasnyskiej 54. 

    

 

Pkt. 11. Zapytania i wolne wnioski. 

Pani Radna Edyta Rzeplińska-Filipowicz w sprawach: uzupełnienia 

braków w nawierzchni na ul. Działkowej, stworzenie możliwości parkowania 

mieszkańcom bloku wzdłuż ul Śmiecińskiej i  montaż lustra na skrzyżowaniu 

ul Spółdzielczej z Hallera. 

Pan Radny Stanisław Bronowski w sprawach: instalacji oświetlenia na 

ulicach osiedla tzw. „Świętych”, oznakowanie poziome skrzyżowania  

ul. Ranieckiej i Rzeczkowskiej. W celu poprawy transparentności przebiegi 

obrad sesji i komisji RM poprosił o dokonanie odpowiednich zapisów w 

Statucie Gminy Miejskiej Ciechanów. 



 

W sprawach transparentności obrad i innych spraw, Pan Przewodniczący 

Rady Miasta Michał Jeziółkowski zaprosił Pana Radnego, do osobistego 

kontaktu. Przewodniczący Klubu PiS Pan Radny Jerzy Racki wyraził także 

wolę takiego spotkania. 

Pan Radny Stanisław Bronowski w odpowiedzi na zaproszenie stwierdził, 

że nie ma o czym rozmawiać, bo są to podstawy dyskusji w RM. 

Pan Przewodniczący Rady Miasta Michał Jeziółkowski podtrzymał 

swoje stanowisko, o potrzebie prowadzenia rozmów w różnych sprawach, 

w tym poruszanej przez Pana Radnego Bronowskiego. 

 Pani Radna Edyta Rzeplińska-Filipowicz w sprawie opracowania 

nowego Statutu Gminy Miejskiej Ciechanów. 

W sprawach społecznych głos zabrała mieszkanka Ciechanowa Pani Ewa 

Jagiełło i poruszyła następujące kwestie: 

 przedstawiła swoją definicję „Trenera”; 

 precyzyjnego określenia przez   Radny, kiedy w swoich 

działaniach są radnymi, a kiedy mieszkańcem miasta; 

 organizowanie pracy Rady nie wiąże się z odbieraniem głosu 

radnemu; 

 braku w UM kodeksu etycznego; 

 uzupełnieni składu komisji SWiP o Radnego z wykształceniem 

prawniczym; 

 rejestrowanie przebiegu interwencji SM przez kamery 

zamontowane na mundurach; 

 pomoc ZO w usuwaniu pseudo reklam 

Przebieg całego wstąpienia Mieszkanki, jest dostępny na BIP UM 

Ciechanów, zakładka „Transmisja wideo”  czas: 2.43 – 2.53 

LINK:  https://rmciechanow.pl/transmisje/7_Sesja_RM_28_11_2024.mp4 

 

Pkt.12. Informacja Przewodniczącego dotycząca korespondencji, jaka 

wpłynęła do Rady Miasta w okresie międzysesyjnym.   

Pan Przewodniczący RM poinformował, że wszelka korespondencja, 

która wpłynęła do Rady Miasta za jego pośrednictwem, została 

przekazana do Radnych drogą elektroniczną.  

https://rmciechanow.pl/transmisje/7_Sesja_RM_28_11_2024.mp4


 

Pan Przewodniczący RM poinformował, o złożeniu przez Radną Panią 

Krystynę Hausman-Manista,  rezygnacji z członkostwa w Komisji 

Rozwoju Gospodarczego i Budżetu.    

Podobnie jak w latach ubiegłych, w bieżącym roku będzie organizowana 

akcja „Szlachetna Paczka”. Zwrócił się, aby wzorem ubiegłych lat, Rada 

Miasta wsparła tę inicjatywę. 

 

Pan Przewodniczący RM poinformował Radę o wręczeniu w dniu 

27.11.20224 Medalu za Zasługi dla Ciechanowa dla Zakładu optycznego 

„Oko” Andrzej Bayer. Gratulacje i życzenia dla pracowników firmy 

przekazał Panu Radnemu Andrzejowi Bayerowi. 

  

 

Pkt. 13. Zamknięcie obrad Sesji.  

  

Pan Przewodniczący Rady Miasta Michał Jeziółkowski zamknął 

obrady VII Sesji Rady Miasta Ciechanów.  

  

Załącznik do protokołu: nagranie audio-video z Sesji  

  

  

                                                                                Przewodniczący Rady Miasta  

  

    /-/Michał Jeziółkowski  

 

 

Protokołowała: 

Stefan Bonisławski  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

Sprawozdanie międzysesyjne 24.10-27.11.2024 r. 

 

Termomodernizacje SP nr 4 i SP nr 5 

Postępują prace termomodernizacyjne budynków dwóch miejskich szkół. Hale 

sportowe SP nr 4 i SP nr 5 mają już nowe okna, ogrzewanie, systemy wentylacyjne 

oraz bezpieczne nawierzchnie. Wszystkie prace mają zakończyć się w wakacje  

2025 r. Obejmują one: izolowanie ścian, fundamentów, dachów, montaż nowych 

okien i drzwi zewnętrznych, paneli fotowoltaicznych, modernizację systemów 

grzewczych i instalacji ciepłej wody. Podniesie to efektywność energetyczną obu 

obiektów, wpłynie pozytywnie na ich użytkowanie i estetykę. Trwają przygotowania 

do wykonania docieplenia i remontów budynków kolejnych miejskich szkół (SP nr 

3, SP nr 6, SP nr 7). Złożono wniosek o dofinansowanie inwestycji w ramach KPO. 

Trwa postępowanie przetargowe celem wyłonienia wykonawcy dokumentacji 

technicznych. 

 

Asfaltowanie ulic: Nadrzecznej i Dolnej 

W pierwszym tygodniu listopada na obu ulicach rozpoczęto układanie nawierzchni 

bitumicznych. W ul. Nadrzecznej powstaje też kolejna w mieście trasa dla 

rowerzystów. Trwa układanie chodników z płyt granitowych i budowa nowego 

oświetlenia. W późniejszym etapie w ul. Nadrzecznej w miejscach, gdzie 

prowadzone są usługi, wyznaczone będą miejsca postojowe. Prace mają zakończyć 

się wiosną przyszłego roku. 

 

Przebudowa ul. Śmiecińskiej  

Wybudowana została już kanalizacja deszczowa oraz ok 600 mb chodników.   

Na odcinku o długości około 500 mb ułożono pierwszą warstwę jezdni z masy 

asfaltowej. Na pozostałym odcinku drogi trwają prace związane z korytowaniem 

oraz układaniem warstw podbudowy z kruszywa. W ramach zamówienia powstanie 

także ciąg pieszo-rowerowy, droga dla rowerów, miejsca postojowe i oświetlenie. 

Prace będą trwały do kwietnia 2025 r. 

 

Opracowanie projektów przebudowy dróg (projekty wybrane w ramach 

Ciechanowskiego Budżetu Obywatelskiego) 

 Ul. Pogodna, Piękna, Złota, Szmaragdowa, Błękitna – w przeprowadzonym 

postępowaniu przetargowym wpłynęły trzy oferty. W wyniku badania ofert 



 

odrzucono propozycję wykonawcy z najniższą kwotą oferty z uwagi na brak 

złożenia w wyznaczonym terminie wyjaśnień dotyczących rażąco niskiej 

ceny. Wartość pozostałych dwóch ofert przekraczała kwotę, jaką zamierzano 

przeznaczyć na sfinansowanie zamówienia. Postępowanie zostało 

powtórzone. Oferty można składać do 5 grudnia.  

 Ul. Księcia Janusza Mazowieckiego i Wołodyjowskiego – pod koniec 

października podpisano umowy na wykonanie usługi. Wykonawca opracował 

koncepcję przestrzenną. W ramach zamówienia przewidziano przebudowę 

istniejących nawierzchni jezdni, zjazdów do posesji, budowę chodników, 

kanalizacji deszczowej i oświetlenia drogowego. Umowny termin 

zakończenia prac to listopad 2025 r.  

 

Przedłużenie alei UE 

Zadanie w trakcie realizacji. Wykonawca w 90% zrealizował prace związane  

z przebudową melioracji na całym odcinku drogi. Trwają prace związane z budową 

kanalizacji deszczowej i warstw konstrukcyjnych podbudowy pod nawierzchnię 

jezdni. Poziom zaawansowania robót jest wyższy niż pierwotnie zakładał 

wykonawca w harmonogramie. Przewidywany termin zakończenia zadania to 

koniec 2026 r.  

 

Budowa alternatywnych dojazdów do szpitala  

Po wykonaniu prac rozbiórkowych i organizacyjnych przystąpiono do budowy 

kanalizacji deszczowej oraz sieci wodociągowej od strony ul. Opinogórskiej, które 

są w toku. Natomiast roboty na odcinku od ul. Pułtuskiej w kierunku jednostki 

wojskowej będą realizowane w dalszym etapie zadania. 

 

Przebudowa mostu przez rzekę Łydynię w ciągu ul. Augustiańskiej  

W przeprowadzonym postępowaniu na wyłonienie wykonawcy robót budowlanych 

wpłynęło 15 ofert. Trwa ich weryfikacja przez wydział merytoryczny. Zadanie 

przewidziane do realizacji w latach 2025-2026. Na jego wykonanie pozyskano 

dofinansowanie w ramach ,,Instrumentu wsparcia zadań ważnych dla 

równomiernego rozwoju Województwa Mazowieckiego” w kwocie 3,5 mln zł. 

 

 

 



 

Nowe oświetlenie na osiedlu Bloki  

W ul. Tatarskiej i sąsiadującej z nią ul. Kaczeńców zamontowano 12 słupów  

z energooszczędnymi źródłami światła typu LED. Zwiększy się komfort 

mieszkańców oraz bezpieczeństwo pieszych i kierowców. 

 

Inżynieria miejska i utrzymanie infrastruktury drogowej 

 Wymiana lamp na energooszczędne – trwa modernizacja oświetlenia 

ulicznego na terenie miasta. Na energooszczędne (LED) wymienione będą 

obecnie istniejące lampy sodowe między innymi w obszarach: skwer PKP/ul. 

Sienkiewicza, Bulwary/ul. Gostkowska, ul. Wierzbowa, parking MOPS/ul. 

Sienkiewicza, hotelu i hali sportowej MOSiR, ul. Witosa. 

 Oświetlenie na cmentarzu – trwają prace w zakresie wymiany przewodów 

elektrycznych zasilających lampy oraz przełożenia kostki brukowej w alei 

głównej na terenie cmentarza komunalnego przy ul. Gostkowskiej. Prace 

zakończą się na koniec grudnia br. 

 Bieżące utrzymanie dróg – na bieżąco uzupełniane są ubytki nawierzchni 

bitumicznych i gruntowych, prowadzone są remonty oznakowania 

pionowego.   Wykonano dojścia do przejścia dla pieszych przez ul. Parkową 

w obrębie skrzyżowania z ul. Kmicica i remont nawierzchni jezdni ul. 

Obozowej. Przeprowadzone zostały okresowe roczne przeglądy stanu 

technicznego dróg publicznych i wewnętrznych będących w zarządzie miasta 

oraz przeglądy stanu technicznego mostów zlokalizowanych w pasach dróg 

gminnych. 

 Remonty chodników – wykonano remont odcinka chodnika ok. 35 m  

w ul. Kurpińskiego oraz cząstkowe remonty chodników w alei Unii 

Europejskiej, ul. Kopernika, ul. Powstańców Warszawskich. 

 Sieci kanalizacji deszczowej – oczyszczono odcinki sieci kanalizacji 

deszczowej  

w ulicach: Różyckiego, Głowackiego, Narutowicza, Okrzei, Powstańców 

Warszawskich, Wyzwolenia, Spółdzielczej, Hallera, Moniuszki. 

Wyremontowano wpusty na studzienkach ściekowych w ul. Batalionów 

Chłopskich, ul. Starowiejskiej, ul. Konwaliowej.  

 Wykonano naprawę wiaty przystankowej przy ul. Asnyka – przystanek 

Asnyka-Osiedle 01. Zlecono naprawę wiaty przy ul. Kasprzaka – przystanek 

Kasprzaka / Kolonijna 02.  



 

 Dokonano rozliczenia dotacji udzielonej dla ogrodów działkowych w ramach 

instrumentu „Mazowsze dla działkowców 2024”. Dofinansowanie otrzymały 

dwa rodzinne ogrody działkowe: pierwszy zrealizował projekt „Woda na 

ogrodzie ROD Kolejarz – etap I 2024”, drugi - projekt „Monitoring w ROD 

„Krubin”. 

 Zakończyła się jesienna zbiórka odpadów wielkogabarytowych – PUK 

odebrał od mieszkańców zabudowy jedno i wielorodzinnej ponad 220 ton 

odpadów. Ciechanowianie pozbyli się: 180 ton tzw. wielkogabarytów, około 

30 ton zużytego sprzętu RTV i AGD oraz 18 ton opon. 

 Zabezpieczenie roślin na zimę – Przedsiębiorstwo Usług Komunalnych  

Sp. z o. o. w Ciechanowie wykonało prace związane z montażem płotków 

przeciwśnieżnych oraz rozstawieniem pojemników na mieszankę na terenie 

miasta Ciechanowa. 

 

Modernizacja pomieszczeń na potrzeby działalności związanej  

z podopiecznymi Towarzystwa Przyjaciół Dzieci  

Projekt wybrany do realizacji przez mieszkańców w ramach Ciechanowskiego 

Budżetu Obywatelskiego. Wymieniono stolarkę okienną budynku, wykonano 

izolację termiczną ścian i stropów oraz modernizację instalacji elektrycznej, 

czyszczenie  

i malowanie elewacji. Trwają prace związane z renowacją balkonu. Wewnątrz 

budynku wykonywana jest kompleksowa modernizacja łazienki, naprawa podłóg, 

wymiana oświetlenia na energooszczędne. Planowany termin zakończenia prac  

to grudzień 2024 r. 

 

Budowa żłobka miejskiego w technologii modułowej  

W październiku dostarczono moduły wyposażone m.in. w okna, drzwi, instalacje 

techniczne i elementy wyposażenia części sanitarnych. Trwają prace 

wykończeniowe oraz instalacyjne. Zamówienie obejmuje również wyposażenie 

wszystkich pomieszczeń w budynku, budowę placu zabaw, parkingu, chodników, 

ciągu pieszo-jezdnego oraz oświetlenie terenu i wykonanie nasadzeń roślin 

ozdobnych. Planowany termin zakończenia inwestycji to maj 2025 r. 

 

Przebudowa i rozbudowa budynku po młynie przy ul. Nadrzecznej  



 

Ukończono prace związane z wykonaniem nowej konstrukcji budynku przy 

zabytkowym młynie oraz wykonywanie pokrycia dachu budynku po młynie. 

Postępują prace w zakresie instalacji obydwu obiektów. W terenie z płyt granitowych 

wykonano ciągi piesze i utwardzenie terenu nad rzeką. Przygotowano część 

powierzchni miejsc postojowych z geokratą wypełnioną grysem. 

 

Budowa Zielonego Targu  

Na placu budowy odbyło się spotkanie z przedsiębiorcami, których oferty zwyciężyły  

w naborze na preferencyjny wynajem lokali w Zielonym Targu przy ul. Płońskiej. 

Inwestycja zmierza ku końcowi. Wewnątrz budynku, gdzie znajdują się lokale 

użytkowe trwa montaż osprzętu i wyposażenia pomieszczeń, prowadzone są prace 

wykończeniowe. Prace instalacyjne i glazurnicze zostały zakończone. Na zewnątrz 

obiektu sfinalizowano prace przy elewacji. Zamontowano panele fotowoltaiczne  

i pompę ciepła. Aktualnie na stropie dziedzińca układane są warstwy wegetacyjne 

zielonego dachu. Do wykonania pozostało zagospodarowanie i ogrodzenie terenu 

wokół budynku oraz wykonanie nasadzeń zieleni. Otwarcie obiektu planowane jest 

na drugi kwartał przyszłego roku.  

 

Rekonstrukcja zabytkowego drewnianego budynku dawnej Kolei 

Nadwiślańskiej                                                                                                                

Zakończono prace związane z montażem konstrukcji budynku. Trwa montaż 

pokrycia dachu. Wewnątrz rozpoczęto prace instalacyjne. Przewidywany termin 

zakończenia zadania to pierwsza połowa 2025 r. Na realizację inwestycji miasto 

pozyskało dofinansowanie z Rządowego Program Odbudowy Zabytków w kwocie 

1,3 mln zł. 

 

Nowa strefa do rekreacji przy kąpielisku 

W sąsiedztwie miejskiego kąpieliska zagospodarowano kolejny obszar nad wodą.  

Od strony lasu powstała strefa relaksu. Na obszarze 50 m2 nawieziono piasek, 

zamontowano osiem stołów piknikowych z ławkami. Obszar ozdobiły głazy 

narzutowe do siedzenia (25 szt.). Na skarpie powstały schodki, umożliwiające 

zejście z ul. Podleśnej na ścieżkę spacerową. Teren wzbogaciła nowa zieleń – 

zasadzono kosodrzewinę, róże, rokitnik i ozdobny śmiałek darniowy. Powierzchnia 

przeznaczona pod nasadzenia to około 200 m2. Zamontowano kosze na odpady  

i tablicę informacyjną. W ramach tego samego zadania na miejskim kąpielisku 



 

Krubin pojawiło się nowe urządzenie do zabaw i rekreacji dla dzieci. Zamontowano  

je w obszarze istniejącej od strony ul. Sońskiej plaży. VII etap zagospodarowania 

obszaru kąpieliska miejskiego w tegorocznym głosowaniu mieszkańców w ramach 

CBO zdobył największą liczbę głosów mieszkańców. 

 

Linarium na placu zabaw przy ul. Wesołej 

Projekt wybrany do realizacji przez mieszkańców osiedla Kwiatowe w ramach 

Ciechanowskiego Budżetu Obywatelskiego. Istniejący plac zabaw przy ul. Wesołej 

wzbogacono o nowe urządzenie do rekreacji dla najmłodszych. Zamontowano tam 

linarium do wspinaczki. Dodatkowo wykonano bezpieczną nawierzchnię z piasku  

z obrzeżem gumowym i zamontowano tablicę regulaminową. Prace zakończono.  

 

Kryte korty tenisowe na miejskim stadionie 

Na stadionie przy ul. 3 Maja zadaszone zostały dwa z czterech istniejących kortów 

tenisowych. Nakryła je hala pneumatyczna o wysokości 9-metrów. To lekka 

konstrukcja, której montaż i demontaż pozwala na optymalizację kosztów i czasu 

realizacji przedsięwzięcia. Zadaszenie zapewni tenisistom możliwość kontynuacji 

treningów sportowych w zimowych warunkach atmosferycznych. Hala została 

uruchomiona 19 listopada. Jej wnętrze jest ogrzewane i oświetlone. Dodatkowo 

zregenerowano nawierzchnię kortów. Obiektem zarządza Stowarzyszenie 

Tenisowy Ciechanów na podstawie umowy użyczenia kortów przez MOSiR. Miasto 

nie ponosi kosztów bieżących funkcjonowania obiektu. 

 

Trwa rozbudowa monitoringu 

Na cmentarzu komunalnym trwa montaż nowych punktów kamerowych: przy bramie 

od strony ul. Gostkowskiej, dwóch bramach od strony ul. Prymasa Tysiąclecia oraz 

przy furtce w rejonie ronda gen. Fieldorfa „Nila”. Prace związane z montażem 

okablowania i urządzeń rozpoczęto po okresie Wszystkich Świętych. Zakończą się  

w tym roku. 

W ramach rozbudowy miejskiego monitoringu o 5 monitorów, rejestrator i 16 dysków 

twardych do zapisu kamer doposażone będzie znajdujące się w budynku ratusza 

Centrum Nadzoru Wizyjnego.  

Monitoring zostanie zainstalowany także na obszarze „Magicznego Zakątka” na  

os. Bloki. Między ul. Hallera i ul. 17 Stycznia zamontowane zostaną 2 kamery 

szybkoobrotowe, połączone z Centrum Nadzoru Wizyjnego.  



 

 

ZWiK buduje nowe sieci 

Zakład Wodociągów i Kanalizacji buduje sieci wodociągowe w ul. Pęchcińskiej. Tam 

powstało 900 mb sieci wodociągowych o średnicy 110 i 160 mm. Do zakończenia 

zadania pozostało jeszcze niecałe 400 mb. W ul. Kolonia Niechodzka budowana 

jest kanalizacja sanitarna. Wykonano 360 mb kanalizacji ciśnieniowej i prawie 800 

mb grawitacyjnej. Do wybudowania zostało ok. 320 mb kanalizacji ciśnieniowej i 

krótki odcinek grawitacyjnej. W ulicach: Polskiej Organizacji Wojskowej, Plenerowej  

i Rowerowej budowane są sieci wodociągowe i kanalizacji sanitarnej. Prace są na 

zaawansowanym etapie. Poza sieciami ma powstać przyłącze energetyczne do 

przepompowni (zadanie po stronie ENERGA) oraz jej uruchomienie. Prace  

w ul. Pęchcińskiej i Kolonia Niechodzka zakończą się w tym roku. W ul. POW, 

Plenerowej i Rowerowej na początku 2025 r.  

 Młodzieżowa Rada Miasta Ciechanów nowej kadencji  

14 listopada w ratuszu odbyło się pierwsze posiedzenie MRM Ciechanów nowej 

kadencji.  

Członkowie MRM złożyli ślubowanie, następnie w wyniku tajnego głosowania 

wybrano przewodniczącego, zastępcę przewodniczącego, sekretarza oraz 

członków komisji rewizyjnej. 

22 radnych IX kadencji MRM zostało wybranych w wyborach, które przeprowadzono  

w ciechanowskich szkołach. Kandydować mogły uczennice i uczniowie w wieku od 

czternastego roku życia. W składzie MRM znaleźli się reprezentanci czternastu 

szkół. 

 

Obchody patriotyczne 

 Ciechanów uczcił rocznicę odzyskania przez Polskę niepodległości – 

zorganizowane przez miasto i 5. MBOT obchody Narodowego Święta 

Niepodległości odbyły się przed pomnikiem Marszałka Józefa Piłsudskiego. 

Delegacje złożyły kwiaty, zapalono znicze. W Farze odbyła się msza św. za 

Ojczyznę. Po uroczystościach patriotycznych w hali przy ul. Kraszewskiego 

odbył się koncert z okazji święta narodowego, zorganizowany przy wsparciu 

Samorządu Woj. Mazowieckiego. 

 Rocznica likwidacji getta w Ciechanowie – 6 listopada uczczono rocznicę 

likwidacji ciechanowskiego getta i deportacji jego mieszkańców do obozów 

zagłady. Na kirkucie hołd ofiarom tragicznych wydarzeń 1942 r. wspólnie 



 

oddali przedstawiciele władz miasta i uczniowie Społecznej Szkoły 

Podstawowej STO z Oddziałami Dwujęzycznymi im. Ireny Sendlerowej. 

 

Współpraca w zakresie bezpieczeństwa 

30 października w ratuszu odbyło się spotkanie dotyczące założeń Narodowego 

Programu Odstraszania i Obrony „Tarcza Wschód”. Dyskutowano też o 

inwestycjach w infrastrukturę obronną i systemach zarządzania kryzysowego, 

koordynacji działań wojska z instytucjami tworzącymi układ pozamilitarny, m.in. z 

administracją rządową  

i samorządową, a także podmiotami i instytucjami państwowymi. Omówiono 

zagadnienia dotyczące inwestycji w infrastrukturę obronną oraz wzmocnienia 

systemów reagowania kryzysowego. Celem spotkania było również nawiązanie 

roboczych kontaktów z wojewódzkimi przedstawicielami Policji, Państwowej Straży 

Pożarnej oraz Lasów Państwowych, które wraz z wojskiem są zaangażowane  

w realizację programu. Współgospodarzem spotkania była 5. MBOT. 

 

Wsparcie aktywizacji studentów-seniorów UTW 

Seniorzy – studenci Uniwersytetu III Wieku w ramach projektu „K jak Kultura" 

pojechali do Warszawy. Tam zwiedzali muzea i zabytki. Udali się też do Filharmonii 

Narodowej oraz Teatru Wielkiego.  Na realizację projektu „K jak Kultura" pozyskano 

dotację ze środków Ministra Kultury i Dziedzictwa Narodowego pochodzących  

z Funduszu Promocji Kultury.  W listopadzie studenci Uniwersytetu Trzeciego Wieku 

uczestniczyli w Piątym Przeglądzie Artystycznym Twórczości Osób Starszych 

zorganizowanym przez Mazowieckie Centrum Polityki Społecznej.  

 

Klub Abstynenta otwarty  

W zrewitalizowanym przez miasto zabytkowym budynku przy ul. Fabrycznej 2 

uruchomiono miejsce grupowych spotkań dla osób, które chcą żyć w trzeźwości. 

Klub Abstynenta  w jednym z pomieszczeń prowadziło będzie Biuro Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Uzależnień, które wspiera mieszkańców i oferuje 

bezpłatną pomoc specjalistów. W klubie realizowany będzie program rozwoju 

osobistego członków, oferujący różne formy wsparcia zarówno emocjonalnego, jak  

i edukacyjnego. To m.in.: spotkania grupowe, warsztaty, wykłady, wycieczki, zajęcia 

sportowe, pomagające w pozyskaniu umiejętności radzenia sobie z życiem bez 

alkoholu.  



 

 

Wystawa „Plantstoria” w COEK Studio 

15 listopada w Ciechanowie zorganizowano wernisaż wystawy zrealizowanej przez 

Pilecki-Institut Berlin we współpracy ze Stowarzyszeniem Traffic Design, COEK 

Studio i Miastem Ciechanów. „Plantstoria” nawiązuje do historii zaprojektowanej  

w czasie II wojny światowej dzielnicy „Bloki”, pierwotnie planowanej jako 

przedmieście-ogród. Jej autorką jest ciechanowianka Barbara Nawrocka. Wystawa 

będzie prezentowana w COEK Studio do 31 grudnia 2024 r. 

 

Wydarzenia sportowe zorganizowane przy wsparciu miasta 

 Turniej halówki dla dzieci – 24 listopada w hali sportowej MOSiR rozegrano 

piłkarski turniej Mazovia Cup zorganizowany przez Akademię Piłkarską 

Ciechanów. 

W wydarzeniu uczestniczyło 8 drużyn z województwa mazowieckiego,  

na boisku pojawiło się około 80 zawodników z rocznika 2014 i młodszych.  

W barwach miasta zagrali młodzicy APC. 

 Mistrzostwa Mazowsza w Taekwondo Olimpijskim – 17 listopada,  

w Ciechanowie odbyły się Otwarte Techniczne Mistrzostwa Mazowsza  

w Taekwondo Olimpijskim zorganizowane przez TKKF Promyk.  

W konkurencjach zmierzyli się młodzi zawodnicy z całego regionu.  

 Turniej szachowy – 23 i 24 listopada w Klubie Szachowym Mrówka TKKF 

Promyk zorganizował otwarty turniej szachistów.  W zawodach uczestniczyli 

ciechanowianie i szachiści spoza miasta.  

 

 

 

/-/Krzysztof Kosiński 

      Prezydent Miasta Ciechanów 

 



Uchwała Nr  3.h./41/2024   
SKŁADU ORZEKAJĄCEGO  REGIONALNEJ  IZBY  OBRACHUNKOWEJ

  w WARSZAWIE
 z dnia 25 listopada 2024 r.

w sprawie wydania opinii o przedłożonym przez Prezydenta Miasta Ciechanów 
projekcie uchwały o wieloletniej prognozie finansowej 

Na podstawie art. 13 pkt 12, art. 19 ust. 2 i art. 20 ustawy z dnia 7 października 1992 
r. o regionalnych izbach obrachunkowych (Dz. U. z 2023 r. poz. 1325 ze zm. ) oraz art. 
230 ust. 2 pkt 1 i ust. 3 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych (Dz. 
U. z 2024 r. poz. 1530 ze zm.) - Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w 
Warszawie Zespół Zamiejscowy w Ciechanowie:

Przewodniczący: -   Ireneusz KOŁAKOWSKI
Członkowie: -   Artur CYBULSKI

-   Renata SOKOLNICKA

uchwala, co następuje:

§ 1

Wydaje się pozytywną opinię o przedłożonym przez Prezydenta Miasta 
Ciechanów projekcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Miasta Ciechanów na lata 2025-2044.

§ 2

Uchwała została podjęta jednogłośnie i wchodzi w życie z dniem podjęcia oraz podlega 
opublikowaniu przez Miasto Ciechanów w trybie określonym w art. 246 ust. 2 w 
związku z art. 230 ust. 3 ustawy o finansach publicznych.

§ 3

Od niniejszej uchwały służy odwołanie do Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej 
w Warszawie w terminie 14 dni od dnia doręczenia.

UZASADNIENIE

Wieloletnia Prognoza Finansowa spełnia wymogi konstrukcyjne określone w art. 
226 – 228 ustawy z 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych, a także w zakresie 
upoważnienia konstruowanego na podstawie art. 228 ustawy o finansach publicznych.

Okres sporządzenia wieloletniej prognozy finansowej uwzględnia dyspozycję 
art. 227 ustawy o finansach publicznych, gdyż obejmuje okres, na jaki przyjęto limity 



wydatków na przedsięwzięcia określone w załączniku nr 2 Uchwały oraz okres, na 
który zaciągnięto lub planuje się zaciągnąć zobowiązania. 

Występuje wymagana art. 229 ustawy o finansach publicznych korelacja 
wartości wykazanych w projekcie wieloletniej prognozy finansowej i w projekcie 
uchwały budżetowej na 2025 rok, w tym w zakresie wyniku budżetu i związanych z 
nim kwot przychodów i rozchodów oraz długu.

Zachowana została wymagana relacja pomiędzy stroną bieżącą a majątkową 
budżetu. I tak, zgodnie z art. 242 u.f.p. wydatki bieżące nie są wyższe niż planowane 
dochody bieżące, a zaciągnięcie długu następuje wyłącznie na wydatki majątkowe i 
rozchody.

W oparciu o dokonaną analizę i dane, którymi dysponuje Regionalna Izba 
Obrachunkowa w Warszawie, należy stwierdzić, że nie zachodzą przesłanki do 
podważenia realności kwot przyjętych wartości po stronie dochodowej budżetów. 
Przedstawione objaśnienia do kategorii finansowych przyjętych w wieloletniej 
prognozie finansowej korespondują z danymi liczbowymi. 

W zakresie planowanej kwoty długu stwierdzono, że zachowana została relacja 
określona w art. 243 ustawy o finansach publicznych. Spełnione zostały bowiem 
ustawowe wymogi dotyczące maksymalnego wskaźnika spłaty zadłużenia, tj. kwota z 
lewej strony wzoru wskaźnika jest mniejsza od kwoty wynikającej z prawej strony. 

Biorąc powyższe pod uwagę Skład Orzekający postanowił jak w sentencji.

Przewodniczący Składu Orzekającego
Ireneusz Kołakowski

Otrzymują:

1) Prezydent Miasta Ciechanów
2) a/a

Do wiadomości: 

Przewodniczący Rady Miasta Ciechanów





U C H W A Ł A  Nr  3.c./42/2024
S k ł a d u  O r z e k a j ą c e g o 

R e g i o n a l n e j  I z b y  O b r a c h u n k o w e j
w  W a r s z a w i e

z  dnia 25 listopada 2024 r.

w sprawie wydania opinii o przedłożonym przez Prezydenta Miasta Ciechanów projekcie 
uchwały budżetowej na 2025 rok oraz o możliwości sfinansowania deficytu

Na podstawie art. 13 pkt 3, art. 19 ust. 2 i art. 20 ustawy z dnia 7 października 1992 r. o 
regionalnych izbach obrachunkowych (Dz. U. z 2023 r. poz. 1325 ze zm.) oraz art. 238 i 246 
ust. 1 i 2 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych (Dz. U. z 2024 r. poz. 1530 
ze zm.) Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie Zespół Zamiejscowy 
w Ciechanowie:

Przewodniczący:  Ireneusz KOŁAKOWSKI
Członkowie:  Artur CYBULSKI

          Renata SOKOLNICKA

uchwala, co następuje: 

§ 1

Wydaje się pozytywną opinię o przedłożonym przez Prezydenta Miasta Ciechanów projekcie 
uchwały budżetowej na 2025 rok.

§ 2

Wydaje się pozytywną opinię w sprawie możliwości sfinansowania deficytu przedstawionego 
w projekcie uchwały budżetowej na 2025 rok.

§ 3

1. Uchwała została podjęta jednogłośnie i wchodzi w życie z dniem podjęcia.
2. Opinia, o której mowa w § 2, podlega opublikowaniu przez Miasto Ciechanów w trybie 

określonym w art. 246 ust. 1 i 2 ustawy o finansach publicznych. 

§ 4

Od niniejszej uchwały służy odwołanie do Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w 
Warszawie w terminie 14 dni od dnia doręczenia.

U z a s a d n i e n i e

      Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w  Warszawie przyjął następujące 
kryteria stanowiące podstawę wydania pozytywnych opinii:

1) kompletność przedłożonej dokumentacji oraz zachowanie formalno-prawnych wymogów 
dotyczących przedstawienia  projektu uchwały budżetowej, 

2) poprawność w zakresie planowania dochodów i wydatków, z obowiązkowym 
wyodrębnieniem i wyszczególnieniem wskazanym w ustawie o finansach publicznych oraz 
uchwały organu stanowiącego w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej, 

3) ujmowanie po stronie dochodów i wydatków obowiązkowych zadań własnych,



4) ujmowanie po stronie dochodów i wydatków zadań z zakresu administracji rządowej i 
innych zadań zleconych ustawami, 

5) prawidłowość określenia dochodów i wydatków związanych z realizacją zadań 
realizowanych na podstawie porozumień z organami administracji rządowej,

6) prawidłowość określenia dochodów i wydatków związanych z realizacją zadań 
realizowanych w drodze umów lub porozumień między jednostkami samorządu 
terytorialnego,

7) zachowanie wymaganej prawem relacji w zakresie budżetu bieżącego lub prawidłowości 
sfinansowania ujemnego budżetu bieżącego,

8) prawidłowość wskazania przychodów i rozchodów równoważących wynik finansowy,
9) zachowanie ustawowych zasad w zakresie możliwości sfinansowania deficytu,
10) prawidłowość przeznaczenia nadwyżki budżetu,
11) zachowanie zgodności wartości przyjętych w projekcie uchwały budżetowej z wartościami 

wykazanymi w wieloletniej prognozie finansowej, w tym co najmniej w zakresie wyniku 
budżetu i związanych z nim kwot przychodów i rozchodów oraz długu,

12) prawidłowość ustalania rezerw ogólnej i celowych,
13) prawidłowość udzielania dotacji z budżetu,
14) prawidłowość planów przychodów i kosztów samorządowych zakładów budżetowych, 
15) prawidłowość planów dochodów rachunku dochodów jednostek oświatowych oraz 

wydatków nimi finansowanych,
16) zachowanie zupełności i spójności budżetu,
17) prawidłowość określania limitów dla zobowiązań i zakresu upoważnień zawartych w 

uchwale budżetowej,
18) zachowanie zgodności z obowiązującą klasyfikacją budżetową,
19) prawidłowość rachunkowa projektu uchwały budżetowej.

Skład Orzekający stwierdza, iż powyższe kryteria zostały zachowane i wydaje opinie jak 
w sentencji.

Projekt uchwały został opracowany zgodnie z wymogami uchwały Rady Miasta Nr 484/LI/10 z 
dnia 30 września 2010 r. w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej.

Zaplanowano dochody w wysokości  363.380.000 zł,  z tego:
 bieżące w kwocie  283.144.000 zł,
 majątkowe w kwocie  80.236.000 zł,

oraz wydatki w wysokości  394.310.652 zł, z tego:
 bieżące w kwocie  271.701.552 zł
 majątkowe w kwocie  122.609.100 zł.

Zachowane zostały wymogi określone w art. 242 ustawy o finansach publicznych, gdyż 
planowane wydatki bieżące nie są wyższe niż planowane dochody bieżące.

Deficyt budżetu Miasta Ciechanów wynoszący 30.930.652 zł zostanie pokryty przychodami 
pochodzącymi z emisji papierów wartościowych (obligacje) w wysokości 27.183.652 zł oraz 
przychodami pochodzącymi z pożyczki w wysokości 3.747.000 zł.
Sfinansowanie deficytu jest zgodne z art. 217 ust. 2 ustawy o finansach publicznych.

W projekcie uchwały budżetowej zaplanowane zostały rozchody w wysokości 8.816.348 zł 
wynikające z wcześniej zaciągniętych zobowiązań z tytułu zaciągniętych pożyczek oraz emisji 
obligacji, na które przeznacza się przychody pochodzące z emisji papierów wartościowych 
(obligacje) w wysokości 8.816.348 zł.
Łączne przychody budżetu wynoszą 39.747.000 zł, a rozchody 8.816.348 zł.



Zachowana została wymagana art. 229 ustawy o finansach publicznych korelacja wartości 
wykazanych w projekcie uchwały budżetowej na 2025 rok i projekcie Wieloletniej Prognozy 
Finansowej, w tym w zakresie wyniku budżetu i związanych w nim kwot przychodów i 
rozchodów oraz długu.

Skład Orzekający zwraca uwagę na utworzoną rezerwę celową na realizację zadań własnych 
z zakresu zarządzania kryzysowego na poziomie niższym niż wynika z prawidłowego 
obliczenia na podstawie formuły określonej w art. 26 ust. 4 ustawy z dnia 26 kwietnia 2007 
roku o zarządzaniu kryzysowym. Zaplanowano kwotę 738.000 zł stanowiącą odpis na 
poziomie 0,47%, przy ustawowym nie mniejszym niż 0,50 %.

Prezydent Miasta jest zobowiązany zgodnie z art. 238 ust. 3 ustawy o finansach publicznych 
przedstawić Radzie Miasta Ciechanów opinię, o której mowa w § 1 niniejszej uchwały przed 
uchwaleniem budżetu.

Przewodniczący Składu Orzekającego
Ireneusz Kołakowski










































